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Betreft : 1.           Lokaal energie en klimaatpact 2.1 

2.           Vaststellen van het subsidiereglement voor het aankopen van terreinen op het 

grondgebied van Harelbeke met het oog op natuurontwikkeling door erkende terrein beherende 

natuurverenigingen. 

3.           Vlaanderen breekt uit!: quick win pastorietuin en centrumparking Hulste 

4.           Aanbesteding Zandbergplein en omliggende straten + samenwerkingsovereenkomst 

subsidie Zandbergplein 



5.           Varia.     

 

1. Opmerkingen vorig verslag 

 

Er zijn geen opmerkingen. 

 

 

2. LEKP 2.1 

 

2.1 Toelichting : 

Dit werd toegelicht door Valerie Claeys. 

 

2.2 Bespreking : 

- Geen vragen. 

 

3. Vaststellen van het subsidiereglement voor het aankopen van terreinen 

op het grondgebied van Harelbeke met het oog op natuurontwikkeling 

door erkende terrein beherende natuurverenigingen. 

 

3.1 Toelichting: 

 

Het voorliggende subsidiereglement is één van de actiepunten uit het 

Stedelijk Groenplan dat op 15 juli 2020 door de gemeenteraad werd 

goedgekeurd. Het reglement biedt de mogelijkheid aan erkende 

natuurverenigingen om voor aankopen van terreinen met het oog op 

natuurontwikkeling een subsidie van de stad te verwerven. De subsidie kan 

worden toegekend binnen de marges van de aan het meerjarenplan 

gekoppelde budgetten. Voor 2023 is dit 10.000 EUR, voor 2024 en 2025 

telkens 20.000 EUR. 

 

Op vandaag zijn op Vlaams niveau subsidies beschikbaar voor de verwerving 

van gronden voor bebossing maar voor andere (minstens even waardevolle) 

types natuur is er geen subsidiekader. 

 

Met de goedkeuring van het reglement ondersteunt de stad de strijd tegen 

biodiversiteitsverlies. Dit is ook rechtstreeks gekoppeld aan de strijd tegen 

de gevolgen van klimaatwijziging daar natuurlijke terreinen beter in staat 

zijn om de gevolgen van de klimaatwijziging op te vangen. Het reglement 

kadert binnen de SDGs 13, 14 en 15. 

 

De subsidie is van toepassing op het hele grondgebied van Harelbeke en kan 

enkel door erkende terreinbeherende organisaties worden gebruikt. De 

subsidie kan slechts éénmaal per perceel worden aangewend en is kan 

worden gecumuleerd met andere subsidies in die zin dat nooit het totale 

aankoopbedrag kan worden overschreden. 

 

De subsidie bedraagt max. 5 EUR/m² met een maximum van 10.000 

EUR/jaar. 

 

Het college kan op gemotiveerde aanvraag afwijken van het jaarlijks 

voorziene bedrag, binnen de marges van het maximale bedrag dat in het 



meerjarenbudget is voorzien. Dit kan noodzakelijk zijn om voor specifieke 

grotere projecten deze subsidie als hefboom te kunnen inzetten. 

 

De verenigingen die een subsidie toegekend krijgen engageren zich ook om 

voor deze gebieden aan natuureducatie voor het grote publiek te werken. 

 

 

3.2 Bespreking : 

- Hoeveel natuurverenigingen zijn er in HBK? 

o Op vandaag is er – voor zover ons bekend - één erkende 

natuurvereniging actief op het grondgebied van Harelbeke, nl. 

Natuurpunt Gaverstreke. 

- Heeft Natuurpunt een zicht op de gebieden die aangekocht zouden 

kunnen worden? 

o Ja. Er wordt twee keer per jaar overleg gepleegd met de lokale 

natuurpuntafdeling. Er zijn op korte tijd een aantal mogelijke 

aankooppistes geïnitieerd. 

- Zijn er voldoende vrijwilligers bij Natuurpunt? 

o Natuurpunt Gaverstreke heeft net als de meeste andere 

natuurpunt-afdelingen een actief vrijwilligersteam dat de 

natuurbeheerwerken in de betreffende gebieden kan uitvoeren. 

Daarnaast is er ook een professioneel beheerteam van natuurpunt 

nationaal dat aanvullend kan worden ingezet. 

 

 

3. Vlaanderen breekt uit!: quick win pastorietuin en centrumparking Hulste 

 

3.1 Toelichting : 

 

Het ontwerp wordt toegelicht door ontwerper Geert Bossaert van Buro 

Bossaert. 

 

3.2 Bespreking : 

- Aanstelling landschapsarchitect is een meerwaarde; het nieuwe plan 

werkt alvast mooier en wervender. 

- Spijtig dat er parkeerplaatsen verdwijnen…  

60% van de capaciteit blijft behouden. 

- Er wordt voorgesteld om het fietspad in de tuin naast de pastorietuin 

(deel 3) te verbreden naar 3m of 3,5m i.p.v. 2,5m. Dit i.f.v. toelevering 

voor het ‘evenementenplein’. 

‘Evenementenplein’ dekt de lading niet helemaal. Er kunnen kleinschalige 

activiteiten georganiseerd worden in de tuin zoals poëzievoorstelling, 

toneeltje,… De kleinschaligheid van de tuin biedt geen draagkracht voor 

grotere evenementen; het verbreden van het pad is niet opportuun. 

- Worden er rioleringswerken en afkoppelingen opgenomen in de werken 

aangezien verschillende omwonenden waarschijnlijk DWA-afvoer 

rechtstreeks op de beek aansluiten? 

De technische uitwerking zal in overleg met Fluvius en de Provincie 

gebeuren waarbij deze zaken onderzocht worden. 

- Wordt er een knip gerealiseerd? 

Nee, in deze plannen in geen knip (meer) voorzien. 



- Wat is de stavaza rond aankoop perceel Vlietestraat 153 (Ballekens)? 

Zit in onderhandeling. 

- Wordt de doorsteek tussen pastorietuin richting Vlietestraat (naast nr. 

167A ook (groener) heraangelegd? 

Deze doorsteek is grotendeels private eigendom. Zit momenteel niet in 

de scope van het project. 

 

4. Aanbesteding Zandbergplein en omliggende straten + 

samenwerkingsovereenkomst subsidie Zandbergplein 

 

4.1 Toelichting : 

 

Het ontwerp wordt toegelicht door Arne Devisch van studiebureau Sweco. 

 

4.2 Bespreking : 

- Wordt de bocht Harlemboislaan-Spoorwegstraat aangepakt?  

Nee, Spoorwegstraat is pas vernieuwd door Aquafin en valt buiten het 

projectgebied. 

- Waar kunnen bezoekende bussen (kerk, school,…) zich parkeren? 

Op de Kiss & Ride aan de noordzijde van het Zandbergplein. Is ook zo 

afgestemd met de school. 

- Kan de brandweer nog aan het appartement op de hoek Julius 

Sabbestraat-Zandbergplein? 

Zowel vanuit Julius Sabbestraat als Zandbergplein kan de brandweer de 

gebouwen bereiken. Wordt nog eens nader bekeken door het 

studiebureau. 

- Kunnen grote voertuigen (brandweer, vuilniswagen,…) voldoende 

manoeuvreren in de woonerven? 

Werd bij het ontwerp door het studiebureau gecheckt a.d.h.v. de 

draaicirkels. 

 

 

5. Varia 

 

- Ophogen Kuurnebrug + heraanleg Vlasstraat. Toelichting door Yann Raes. 

Opmerking/vraag: extra aandacht voor een correcte afwerking van het 

fietspad; meer bepaald de overgang/ aansluiting op de brug.  

- Start de Ballingenweg nog voor het bouwverlof? 

Derde week augustus start Ballingenweg zelf. 

- Werken Gavers (hermeanderen beekvallei): waarom geen spaarbekkens 

voor landbouwers voorzien? 

Is provinciaal domein en project. Zit niet in de scope van het project. 

- GR-dossier voor aanpassen bestelwagens groendienst; wat is de 

bedoeling? 

Werd nagevraagd bij departement Facility. Is een dossier voor het 

inrichten van de bestelwagens. 

- Verdwijnen parkeerplaatsen Hoogstraat. 

Mogelijke aanpassingen worden momenteel bekeken om de parkeerdruk 

te verlagen. 

 


